

Encouraging car-pooling and car-sharing to reduce noise in cities and preserve air quality

The city of Grenoble has facilitated access to carpooling for the inhabitants in many ways in order to encourage people to travel together instead of alone. This policy contributes to reducing the number of cars and therefore the considerable noise.

Noise pollution is divided by two if you share a car instead of using two, by five if you fill a car to avoid heavy traffic on the roads.

Moreover, it's good for the air quality; by preventing each person from taking their car to go in the same direction, pollution is much reduced. Carpooling serves to directly preserve the air because fewer cars also means fewer greenhouse gas emissions and therefore cleaner air in the city.

Can you imagine the impact !



"Have you seen that ? All those half-empty cars !"



Encourager le covoiturage et l'auto-partage pour réduire le bruit dans les villes et préserver l'air

La ville de Grenoble met en place des moyens qui facilitent l'accès au covoiturage pour les Grenoblois et donc les déplacements à plusieurs et non seul, ce qui permet de réduire le nombre de voitures et donc le bruit.

Les nuisances sonores sont divisées par 2 si on se partage une voiture au lieu d'en utiliser deux, par cinq si on remplit une voiture pour réduire la circulation sur les routes.

De plus c'est bon pour la qualité de l'air ; en évitant que chaque personne prenne son véhicule pour aller en un même point seul dans sa voiture, la pollution est fortement réduite. Le covoiturage sert directement à préserver l'air car moins de voitures, cela signifie aussi moins d'émissions de gaz à effet de serre et donc un air plus pur dans la ville.

